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XXXIX Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 24 kwietnia 2017 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono                   

o godz. 1500.  

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański dokonał otwarcia XXXIX Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

 

 Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zaproponował wycofanie z porządku uchwały ws. określenia 

zasad usytuowania na terenie miasta Iławy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 Zaproponował również wprowadzenie do porządku projektu uchwały ws. przyjęcia regulaminu 

udzielania dotacji celowej na zadanie związane ze zmianą systemu ogrzewania na ogrzewanie 

proekologiczne w budynkach mieszkalnych na terenie Miasta Iławy. Przeprosił  za nieobecność na 

Komisji Oświaty, ale w tym czasie był na kolegium RIO, gdzie rozpatrywano uchwałę ws. regulaminu 

udzielania dotacji celowej na zadanie związane ze zmianą systemu ogrzewania na ogrzewanie 

proekologiczne w budynkach mieszkalnych na terenie Miasta Iławy. Dodał, że w uchwale chodzi o grę 

słów i nie jest to jakaś wielka rzecz, ale wymaga zmiany, uchylenia obecnej i przyjęcia jej ponownie, bo 

uruchomiono już procedurę przyjmowania wniosków, a przedsięwzięcie cieszy się dużym 

zainteresowaniem mieszkańców. 
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Radna Ewa Jackowska wystąpiła z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu zbycia prawa 

własności nieruchomości położonej przy ul. Piotra Skargi. Następnie odczytała jako uzasadnienie 

swego wniosku apel „Wspólnej Iławy” 

Apel „Wspólnej Iławy” dotyczący zaniechania podjętych działań i przeprowadzenie konsultacji społecznych z 

mieszkańcami miasta stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że chciałby dodać, że na dzień dzisiejszy przy procedurze 

sprzedaży tej działki złamane zostało prawo. Ustawa o gospodarce nieruchomościami jednoznacznie 

wskazuje jaki powinien być tryb sprzedaży. Najpierw trzeba wyznaczyć nieruchomość do sprzedaży, 

a to w naszym przypadku jest uchwała rady. Po takiej uchwale robi się wykaz nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży który powinien ukazać się na BIP i w stosownej prasie a dopiero po 6 

tygodniach powinno być ogłoszenie o sprzedaży, które w tym przypadku, kiedy jest to nieruchomość 

pow. 100 tys, euro- powinno się ukazać na 2 miesiące przed przetargiem w prasie centralnej, 

codziennej. Tu złamana została zasadniczo cała kolejność, gdyż najpierw nie widomo dlaczego 

ukazało się ogłoszenie, później wykaz – nie zostały zachowane żadne terminy, dlatego radny ma 

wrażenie, że zostało to zrobione świadomie i nie wierzy, że osoba taka jak kierownik wydziału, nie 

znała tego przepisu, skoro tyle lat pracuje. Dlaczego też, taki pośpiech przy sprzedaży tej działki 

wystąpił nie wiadomo, dlatego nie rozumie dlaczego łamie się wszelkie procedury, to budzi 

wątpliwości a wręcz podejrzenia. 

Jeszcze jedna rzecz, to celowość wydawania środków publicznych  w związku z tym, co 

powiedziała radna Jackowska, ogłoszenie  kosztowało 1335 złotych i zostało opłacone. Jeśli 

burmistrz będzie dalej brnął w tę formę przetargu , to jeśli zostanie on w ten sposób przeprowadzony i 

zostanie zaskarżony to na pewno będzie nieważny i będzie to mogło rodzić jakieś roszczenia.  

Uważa, że należy się zastanowić nad celowością wydawania środków  publicznych i czy nie zahacza 

to o dyscyplinę finansów publicznych. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że jest zdumiony postawą radnego, że merytorycznie 

dyskutuje i spiera się ze swoim kolegą, odpowiednikiem na poziomie wydziału gospodarki mieniem 

komunalnym  w UM, którego za chwilę poprosi o zajęcie stanowiska i pozostawia radnym do 

rozstrzygnięcia tego we własnych sumieniach. 

Dodał, że nie przyjmuje uwag o nagłym pospiechu, bo temat Starego Miasta był powszechnie znany 

przynajmniej od dwóch lat, kiedy przejmowana była ulica Piotra Skargi. Czy jest więc mowa o czymś 

nagłym i niespodziewanym- nie. Na tej sali kilka lat temu dokonano zmiany w planie przestrzennym 

zamieniając parking, który nikogo wówczas nie przekonywał na budynek mieszkalny. I nie jest robione 
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nic nadzwyczajnego, tylko to co zostało przyjęte prawem miejscowym, czyli zagospodarowanie tego 

terenu i nie ustąpi na krok, bo nie pozwoli na to i prosi o to również radnych, żeby ktoś kto wstał rano 

lewą nogą i wpadł na nowy pomysł, aby burzył to, co zostało wielokrotnie przedyskutowane tu na tej 

sali i przesądzone. Inaczej praca na tej sali zamieni się w horror i mnóstwo nieporozumień- tak nie 

można pracować. Te uwagi i oświadczenia trzeba było składać pól roku temu czy rok temu,  a nie 

teraz.  

Jeśli chodzi o rozstrzygniecie przetargowe, poprosił Kierownika Wydziału GMK Wiesława 

Pieńczewskiego , który go przekonuje  i się wycofuje  z tego, co powiedział na komisjach i nie ma 

zamiaru przeprowadzać nowego przetargu. Procedury nigdzie w sensie formalnym, prawnym nie 

zostały wyliczone jako kalendarz; tak twierdzi kierownik wydziału GMK i za chwile to powie. Nie ma 

takiego pojęcia przy zbyciu działki, to jest nasze ryzyko czy rada to przyjmie czy nie. Dodał, że jeśli 

uważają radni, że w ten sposób można kontynuować swoją prace w samorządzie to jest przerażony. 

Nie może być tak, że co rok co dwa lata ktoś ma świeży pomysł i rozpoczyna dyskusję od początku.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że burmistrz też ma co chwile nowe pomysły.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nie rozumie tego co teraz radna powiedziała, bo 

co innego mieć nowe pomysły, a co innego bez przerwy mieszać w tym samym kotle. Tak nie wolno 

pracować to jest nieprofesjonalne podejście, rozstrzygnęliśmy ten problem kilka lat temu i nic innego 

nie jest robione, poza realizacja tego, co dawno zostało przesądzone. 

 Radny Grzegorz Przytuła zwrócił się z zapytaniem do kierownika Wydz. GMK czy sprzedaż tego 

gruntu była ujęta w planie zamówień publicznych na rok 2017, bo to jest podstawowe pytanie na które 

należy sobie odpowiedzieć. Plan jest wszystkim znany i powinien być na BIP. 

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski powiedział, że zbycie nieruchomości gminy 

reguluje ustawa o gospodarce nieruchomościami i rozporządzenie rady ministrów ws. Ogłaszania 

przetargów. To należy wyłącznie do kompetencji burmistrza i te przepisy obowiązują burmistrza tylko i 

wyłącznie, czyli ogłoszenie o przetargu, termin. Kompetencje rady zamykają się w tym, że ustawa o 

samorządzie gminnym, jeśli nie zostały ustalone zasady zbycia nieruchomości, to burmistrz je zbywa 

za zgodą rady.  Ten przepis nie określa żadnego terminu, w którym rada ma taką zgodę wyrazić. W 

związku z tym, może ja wyrazić nawet dzień przed przetargiem. Nie ma czegoś takiego w całej 

określonej procedurze ze najpierw zgoda rady a potem cała reszta.  

Generalnie w budżecie ustalona jest kwota za zbycie nieruchomości, którą gmina chce osiągnąć, są 

tam wyszczególnione różne nieruchomości, ale w trakcie roku to się zmienia. Burmistrz przedkłada 
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radzie uchwały i typuje do sprzedaży różne nieruchomości, które nawet w budżecie nie były 

przewidziane. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zapytał, czy radny jest zaskoczony, że ten teren pod budynek 

wielorodzinny jest sprzedawany  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że jest zaskoczony pośpiechem przy sprzedaży tej działki.  Ta 

działka w tym stanie leży w mieście od 19 lat. Wszyscy burmistrzowie się zastanawiali, co z tą działka 

zrobić. Bo gdyby to było takie proste, gdyby chodziło tylko o finanse i budżet miasta to podejrzewa, że 

wszyscy  by to sprzedali dlatego, że to jest kasa.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński odpowiedział, że  nie mogli sprzedać, bo nie uporządkowali 

kwestii ulicy Piotra Skargi, dopiero on jako burmistrz przez to przebrnął. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że kwestia ulicy jest bardzo małym problemem.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zapytał, dlaczego go nie pokonali. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że kwestia ulicy to bardzo mały problem, jeśli jest wola 

spółdzielni mieszkaniowej nie ma żadnego problemu.  

A teraz  jeśli chodzi o wypowiedź kolegi Pieńczewskiego; w przepisach rzeczywiście nie ma kiedy 

ma być podjęta uchwała, bo nie może być napisane w ustawie. Tylko, że cała procedura wynikająca z 

art. 38 jest tak ustawiona w ustawie: wykaz, ogłoszenie dotyczące nieruchomości przeznaczonych do 

sprzedaży. Żeby taką nieruchomość przeznaczyć do sprzedaży to trzeba podjąć najpierw uchwałę. To 

nie jest formalność. To początek całej drogi procesowej, która wynika z ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. Gdzieś był jeden wyrok, który mówił, że notariusz jak gdyby przy sporządzeniu 

aktu notarialnego, nie patrzy na to, kiedy te procedury zostały zachowane, bo dla notariusza o 

sprzedaży decyduje uchwała – nic więcej. Po to mamy prawo i ustawę o gospodarce 

nieruchomościami, żeby jej przestrzegać i tam są wskazane terminy, których trzeba dotrzymać i nie 

wyobraża sobie, aby ktoś  twierdził, że jest to zgodne z prawem.  

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski powiedział, że przeznacza nieruchomości do 

sprzedaży burmistrz  a nie rada. Rada wyraża tylko na to zgodę. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że się nie zgadza.  

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski powiedział, że kompetencją rady jest wyrażenie 

zgody na zbycie tej nieruchomości i nic więcej.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że to jest przeznaczenie.  

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski powiedział, że rada może wyrazić taką zgodę   
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uchwałą na zbycie jakiejś nieruchomości a burmistrz jej przez 10 lat nie sprzeda.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że to jest inna kolej rzeczy. 

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że gdyby tak wziąć pod uwagę to co  powiedziała radna 

Jackowska i poddać to pod głosowanie to będzie 50% za i 50% przeciw. Jeśli teren czekał 19 lat, to nie 

ma problemu, aby poczekał jeszcze pięć lat czy rok. Z każdej sytuacji jest wyjście i z przetargu, który 

został ogłoszony tak więc myślę, że warto byłoby się wstrzymać, poczekać, bo będziemy dyskutować. 

Problemy będą się mnożyć, chociażby zgłaszany przez radną Zakrzewską problem wyjazdu przy białym 

kościele – co tydzień była zmieniana decyzja. Poczekajmy i zróbmy to, aby miało ręce i nogi.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że ona wielokrotnie w poprzedniej kadencji składała wnioski 

do budżetu o wybudowanie w tym miejscu parkingu. Tym tematem i terenem radna zajmowała się 

wielokrotnie i na to są dokumenty- ostatni wniosek o parking złożony został na rok 2017. Wnioski były 

składane w oparciu o rozmowy z mieszkańcami, ponieważ w przeszłości kandydowała na radną  z tego 

okręgu.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że  akurat tak się składa, że jesteśmy na etapie 

zmian w planie przestrzennym i nic nie wiadomo, aby ktokolwiek z mieszkańców zgłaszał zmianę 

planu przestrzennego w tamtym miejscu. Na dzień dzisiejszy zgodnie z planem miejscowym mamy 

obowiązek wybudować tam budynek mieszkalny, wielorodzinny. Moment dyskusji nad planem to 

moment konsultacji społecznych – nie ma nic bardziej owocnego.  Doprowadzamy naszą działalność 

w samorządzie do absurdu; ludzie nie czytają dokumentów, niczym się nie interesują i nagle 

następuje jakieś wielkie olśnienie i przebudzenie. Tak nie może być. Temat Starego Miasta, parking,  

potem budynek wielorodzinny, potem parking jest wałkowany od 19 lat. To nie jest kwestią pośpiechu 

tylko krok po kroku realizowany był temat wykupu sąsiadującego terenu po to, aby udrożnić tę 

działkę, aby uczynić ją sprzedawalną i nie było to robione w zaciszu gabinetów. Do czego my 

doprowadzimy. Dodał, że radny Ryszard Kabat podnosił kwestię, że należy rozróżnić to co jest 

badaniem złamanej procedury a tym, co jest strategiczną decyzją zbycia tego terenu. Zapytał, czy coś 

się wydarzyło przez parę dni. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że ze burmistrz obiecał że unieważni tę procedurę i ten 

przetarg. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że skonsultował to kierownikiem GMK i musi ufać 

swoim pracownikom, ich wiedzy i dorobkowi zawodowemu i on twierdzi, że nie ma tu absolutnie 

mowy o złamaniu procedur. 
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Radny Ryszard Kabat powiedział, że skonsultował to jeszcze z radcą prawnym i twierdzi,  że jest to 

zdecydowane złamanie procedur i prawa. Zaproponował, aby w tym temacie wypowiedziała się pani 

mecenas.  

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że aby się wypowiedzieć dokładnie w temacie 

wolałaby spojrzeć do ustawy a nie mówić z pamięci. Poprosiła o 5 minut przerwy.  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że skoro są takie wątpliwości, to proponuje, aby 

uchwałę przenieść na przyszłą sesję i wrócić do niej po konsultacjach z różnymi prawnikami. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że  pójdzie dobrym tokiem myślenia radnego Kabata i 

zacytuje go z posiedzenia Komisji  RGBiF, że czymś innym jest dyskusja nad zbyciem działki, która już 

dawno została przesądzona i jest realizowana, a czymś innym jest dociekanie czy złamaliśmy 

procedury, co możemy sobie na spokojnie wyjaśnić i oczywiście jeśli tak się stało, ktoś konsekwencje 

materialne poniesie, czyli zwrot wysokości kwoty, takie rzeczy się praktykuje i to wszystko. Natomiast 

nie wyobraża sobie powtórzenia dyskusji i przywoływania jakichkolwiek konsultacji społecznych w 

temacie, który został wiele razy przewałkowany – to dwie różne kwestie.    

Radny Grzegorz Przytuła złożył wniosek  formalny o 5 minut przerwy.  

Rada Miejska w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła wniosek o przerwę w obradach  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański ogłosił przerwę w obradach  

Przerwa w obradach  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański po przerwie wznowił obrady. 

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że przygotowała przepisy o których była mowa                   

i m.in. art. 18 ust 2 ustawy o samorządzie gminnym, bo ten art. stanowi o kompetencjach rady miejskiej 

i tu w w ust2 punkcie 9 a mówi się o zasadach zbywania czyli: „do wyłącznej właściwości rady gminy 

należą podjęcie uchwały ws. majątkowych gminy dotyczących między innymi zbycia nieruchomości i tu 

nie ma wątpliwości, że rada miejska musi taką uchwałę podjąć. Natomiast art. 38 ustawy  o gospodarce 

nieruchomościami mówiący że „przetarg  ogłasza, organizuje i przeprowadza organ albo minister 

właściwy ds. budownictwa i planowania i zagospodarowania przestrzennego oraz mieszkalnictwa w 

odniesieniu do nieruchomości, o których mowa w art. 51 ust 1 oraz nieruchomości ujętych w ewidencji, 

o których mowa w art. 60 ust 2 pkt 1”. Potem wymienione są kolejne etapy procedury, ale ten przepis 

jakby daje kompetencje dla burmistrza, bo burmistrz jest tu właściwym organem do przeprowadzenia 

postępowania przetargowego odnośnie zbycia nieruchomości.  

Czytając te dwa przepisy, nie ma między nimi jakiegoś połączenia i nie wynika z nich, co powinno być 
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wcześniejsze, a co późniejsze. Można domniemać i wysnuć jakąś praktykę i obyczaje przemawiające 

za tym, że najpierw powinna być uchwała rady a potem ewentualnie ogłoszony przetarg, ale skoro  z 

przepisów taki obowiązek nie wynika, nic się nie dzieje jeśli przetarg ogłoszony jest wcześniej, a potem 

jest podjęta uchwała rady miejskiej. Z uwagi na to, że taki przetarg można w każdej chwili unieważnić, a 

nawet gdyby rada miejska podjęła uchwałę, w przyszłości po ogłoszeniu postępowania przetargowego, 

uchwałę o tym, że nie wyraża zgody na zbycie takiej nieruchomości, to przetarg w każdej chwili 

burmistrz może unieważnić  i nic się wtedy nie zadzieje.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że pani radca wspomniała o obyczajach i dobrych 

praktykach i należy się do tego odwoływać, że nie należy  ogłaszać wcześniej przetargu o zbyciu 

mienia, bo wymaga tego dobra praktyka.  

Dlaczego nakazałem ogłosić ten przetarg jak najszybciej- z prostego powodu: jeśli ta sama rada, w 

tym samym składzie pozwala mi zakupywać  teren w postaci ulicy Piotra Skargi, gdzie od początku jest 

mowa, jakiemu celowi to ma służyć, to jest to rzecz ewidentna, plus staranne wczytanie się w plan 

przestrzenny do czego ten teren ma w przyszłości służyć. To stan faktyczny opisany i nie rodzący 

najmniejszego niepokoju, że rada może ten temat zakwestionować lub zechcieć z nim dyskutować. Z 

resztą tak też było na komisjach, dopiero dziś nastąpiło gwałtowne ożywienie, bo za wyjątkiem dyskusji 

na temat procedur, gdzie utrzymujemy, że jest to kwestia dobrej praktyki, żaden wątek o sensie lub 

bezsensie sprzedaży tego terenu pod cele budowlane nie padł. 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że z dyskusji wynika jedno, że mylimy dwie różne sprawy. 

Lecz jeśli ktoś przeczyta porządek posiedzenia to rada ma wyrazić zgodę na zbycie. A procedury za 

które odpowiada burmistrz, czy zostały zastosowane dobrze czy źle to kwestia  dyskusji. Stracono pół 

godziny na dyskusję  dotyczącą procedur, a nie ma rozmowy na temat tego, co zapisano w porządku. 

Rada ma wyrazić zgodę na zbycie, jeśli zastosowano złe procedury, to burmistrz będzie za to 

odpowiadał. Odniósł się do poszerzonych konsultacji społecznych, dodając że jest demokratą, ale 

podejmowanie i cedowanie każdej decyzji w oparciu o konstatacje społeczne, doprowadziłyby do tego 

że burmistrz nie mógłby podejmować żadnych decyzji . To jest oczywiście bardzo chodliwe, jeśli cały 

czas podpieramy się społeczeństwem.  Należy zadać sobie pytanie przy sprzedaży działki; co bym 

zrobił gdyby było moje, zapytał radną Jackowską czy gdyby chciała sprzedać działkę czy biegałaby do 

sąsiadów z zapytaniem czy się zgadzają. 

Radny Ryszard Kabat odniósł się do wypowiedzi radcy prawnego i zapytał kiedy nieruchomość jest 

przeznaczona do sprzedaży w przypadku miasta Iławy, bo ogłoszenie i wykaz mówi o 
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nieruchomościach przeznaczonych do sprzedaży.   

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że to do tego czy podejmiemy taką 

uchwałę czy nie, nie ma żadnego znaczenia- to kwestie procedur, które można później zarzucać 

burmistrzowi, natomiast nie ma to znaczenia dla rady, która będzie podejmowała uchwałę . 

 Radny Ryszard Kabat powiedział, że należy pamiętać, że tu wydatkujemy środki publiczne bo 

ogłoszenie kosztuje a ewentualny przetarg może być zaskarżony i może być odszkodowanie i nie 

można na to przymykać oczu.  

 Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że nie rada będzie za to ponosić 

odpowiedzialność  tylko urzędnicy, rada wyrazi zgodę lub nie na sprzedaż  tego terenu.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że odnosząc się do tego glejtu, który burmistrz otrzymał od rady 

żeby to sprzedawać to jeśli chodzi o tę drogę to generalna praktyka była taka,  że od spółdzielni 

przejmowało się wszystkie drogi dojazdowe i one zostały tak zrobione. A przejęcie drogi nie świadczy o 

tym, że na tej nieruchomości musi powstać budynek mieszkalny. To jest jeden z dojazdów do tej 

nieruchomości. Jeśli chodzi o plan, to sytuacja wygląda w ten sposób, że plan dopiero będzie ogłoszony 

i będzie można zgłaszać wszelkie uwagi. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że przed planem robione jest studium, które 

jest już określone i jest już wykładane.  I nie może być tak, że my teraz powiemy, że mieszkańcy jednak 

chcą parking, i zmienimy to na parking, bo studium tego nie dopuszcza. 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że padły zdania za i przeciw i najwyższy 

czas aby przegłosować porządek dzisiejszego posiedzenia.  

  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku sesji. z porządku uchwały ws. 

określenia zasad usytuowania na terenie miasta Iławy miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych został przyjęty pozytywnie przy 3 głosach wstrzymujących  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku punktu podjęcia uchwały ws 

przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej na zadanie związane ze zmianą systemu ogrzewania na 

ogrzewanie proekologiczne w budynkach mieszkalnych na terenie Miasta Iławy został przyjęty 

pozytywnie jednogłośnie  
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Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku sesji punktu podjęcie uchwały w. sprawie 

zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piotra Skargi został uzyskał 6 głosów za, 13 

przeciwnych i 1 wstrzymujący  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku punktu podjęcie uchwały ws  

zaproszenia rodziny polskiego pochodzenia do osiedlenia się na terenie Gminy Miejskiej Iława sesji 

został przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku sesji punktu„Zaopiniowanie treści 

napisu na tablicy pamiątkowej”  został przyjęty pozytywnie przy 16 głosach za, 2 przeciwnych i 3 

wstrzymujących. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański podał pod głosowanie porządek obrad 

uwzględniający wprowadzone do niego zmiany który został przyjęty pozytywnie przy 1 głosie 

przeciwnym w następującym brzmieniu:                                                                                                                                                                

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Ustalenie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2017-2029   

b) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2017 rok 

c)  przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej na zadanie związane ze zmianą systemu 

ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne w budynkach mieszkalnych na terenie Miasta Iławy 

d) przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2017 – 2018 r. projektu konkursowego pn. 

„Iławski modelwsparcia rodziny” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 

2014 – 2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

e) zgody na objęcie granicami Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A 

nieruchomości położonych w Iławie. 

f) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piotra Skargi 
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g) wskazania uczniom niektórych oddziałów szkół podstawowych prowadzonych przez GM Iława 

miejsca realizacji obowiązku szkolnego  

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta   

7. Interpelacje i zapytania radnych 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

9. Wnioski mieszkańców Iławy 

10. Komunikaty i oświadczenia 

11. Zamknięcie obrad  XXXIX Sesji 

 

 Ad. 3. Przyjęcie protokołu z  XXXVIII  Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z  XXXVIII Sesji 

Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu, w związku z czym protokół uważa się za przyjęty.  

 

Ad.5. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach przez Dyrektor MOPS Irenę Kasprzycką  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla 
Gminy Miejskiej Iława 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Poddane pod głosowanie jawne  informacja „Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy 

Miejskiej Iława.” zostało przyjęte pozytywnie przy 1 głosie przeciwnym  
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„Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława”  

stanowi załącznik Nr 4  do protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2017-2029, 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Iławy na lata 2017-
2029 

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie przy 1 
wstrzymującym 

Pozytywnie przy 1 
wstrzymującym 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że przedłożono nowe uzasadnienia; poza 

zmianami omawianymi na komisjach  proponowane jest wprowadzenie jeszcze jednej zmiany 

polegającej na zwiększeniu środków dla MOPS na zakup obieraczki- stara się zużyła . Dlatego 

dokonuje się zwiększenia wydatków majątkowych o kwotę 6 tys. złotych i zmniejsza się wydatki na 

zakupy w MOPS.  

Radna Anna Zakrzewska zapytała o zapytał o zmiany w planie zagospodarowania 7,5 tys- czym 

jest to spowodowane.   

 Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że przenoszone były środki zarządzenie 

burmistrza do kwoty 100 tys złotych trzeba było uzupełnić środki w tej wysokości. Trzeba było dokonać 

płatności za podział działek – to jedyny większy wydatek zaplanowany w miejscowym planie. 

Radny Ryszard Kabat poprosił o wyjaśnienie burmistrza bo jeśli chodzi o plan zagospodarowania 

to był przetarg, ktoś go wygrał a tu jest dodatkowe 7,5 tys za podział  do planu.  

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że zabrakło środków przeznaczonych na podział 



Protokół Nr XXXIX/17 

z Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 24 kwietnia  2017 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 

 

12 

 

działek- była to kwota 7490 złotych, w związku z tym, że zarządzeniem burmistrza można  dokonywać 

przeniesień tylko i wyłącznie w obrębie tego samego działu, przeniesiono te środki zarządzeniem 

burmistrza i zmniejszono zarządzeniem w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. W 

związku tym, że zwiększyć środki może tylko rada jako zmiany w budżecie uzupełniamy do wysokości 

wcześniej zaplanowanych 100 tys. złotych kwotę 7,5 tys. złotych.   

Rada Miejska w obecności 19 radnych przy 18 głosach ,,za” i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę w 

sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2017-29 

 

Uchwała Nr XXXIX/332/ /17 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2017-29 stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2017 rok, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 
2017 rok 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie przy 
1 wstrzymującym 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

- przeprowadzono ją w punkcie 6.1) porządku obrad 

 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 18 głosach „za”  i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok. 

Uchwała Nr XXXIX/333/17 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok stanowi załącznik 

nr 6  do protokołu. 
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3) przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej na zadanie związane ze zmianą systemu 

ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne w budynkach mieszkalnych na terenie Miasta 

Iławy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat nie  był 

omawiany na komisjach. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
przyjęcia regulaminu udzielania dotacji 
celowej na zadanie związane ze zmianą 
systemu ogrzewania na ogrzewanie 
proekologiczne w budynkach 
mieszkalnych na terenie Miasta Iławy 

Nie opiniowano  Nie opiniowano  Nie opiniowano  

 

W dyskusji   nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński wyjaśnił jeszcze raz, że w dniu kiedy odbywała się Komisja 

OKSiT był z B. Bandelewską na kolegium RIO rozpatrującym w/w uchwałę, gdzie zakwestionowano grę 

słów polegającą  na tym, że uchylono zapis, że kwoty dofinansowania ustala się do 60% poniesionych 

nakładów tj nie więcej niż 2 000 złotych i  5 000 złotych. W poprawionej uchwale wykreśla się wyraz 

„do” i zostaje 60% poniesionych kosztów zakupu urządzenia grzewczego. Końcowym zaleceniem RIO  

jest przyjęcie nowej uchwały. Zakwestionowano również pojecie osób fizycznych w związku z czym, 

doprecyzowano że dotacje skierowane są wyłącznie do osób fizycznych nie prowadzących działalności 

gospodarczej w danym budynku mieszkalnym.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że cieszy ją ta uchwała, ale 2 tys, to niewiele, bo jeśli trzeba 

załatwić wiele zmian dotyczących przerobienia pieca to nie jest dużo i padały prośby, aby załatwić 

korzystne kredyty, bo wiele osób byłoby gotowych to zrobić, ale na korzystnych warunkach. Jeśli 

dotacja będzie tylko na poziomie 2 tys. to nie jest usatysfakcjonowana.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że w ramach konsultacji społecznych odbyło się 

spotkanie z mieszkańcami i zainteresowanie było średnie – były osoby najbardziej zdeterminowane, był 
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przedstawiciel WFOŚ Tomasza Koprowiaka, który przedstawił propozycje urzędu marszałkowskiego i 

tam znajduje się punkt dotyczący sieci cieplnej . Kwota 2 tys. uważana jest za wystarczającą. Gaz jest 

w całym mieście. Jest zainteresowanie. Planowanie jest zrobienie inżynierii finansowej z WFOŚ tylko w 

temacie sieci cieplnej. Tam deklarowana  jest pożyczka na poziomie 2% na 5 lat na przyłącza a miasto 

to uzupełnia 5 tys. dotacji. W najbliższym czasie będzie spotkanie na ulicy Gdańskiej by zachęcić tam 

mieszkańców do pociągnięcia linii. Iława jest pierwszym samorządem, który cokolwiek w rejonie Warmii 

i Mazur postanowił z tym zrobić.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał czy kwota na poziomie 2 tys. złotych jest tym 

na co nas stać. 

Burmistrz Miasta Adam Żylińśki powiedział, że przyjmuje się zasadę że ktoś ma już instalacje 

gazową i otrzymuje propozycję sfinansowania do poziomu 60% lub 2 tys. złotych pieca gazowego – jest 

to tylko dotacja na montaż pieca. Były rozmowy z gazownią, aby nie wymagali dodatkowych formalności 

ale z kolei mamy do czynienia z gazem, który jest niebezpieczny.  

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie przyjęcia 

regulaminu udzielania dotacji celowej na zadanie związane ze zmianą systemu ogrzewania na 

ogrzewanie proekologiczne w budynkach mieszkalnych na terenie Miasta Iławy 

 

Uchwała XXXIX/334/17 w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dotacji celowej na zadanie 

związane ze zmianą systemu ogrzewania na ogrzewanie proekologiczne w budynkach 

mieszkalnych na terenie Miasta Iławy stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 

 

4) przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2017 – 2018 r. projektu konkursowego 

pn. „Iławski model wsparcia rodziny” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 współfinansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
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5) przystąpienia Gminy Miejskiej 

Iława do realizacji w 2017 – 2018 r. 

projektu konkursowego pn. 

„Iławski model wsparcia rodziny” 

w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 

2014-2020 współfinansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego 

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie przy 
1 przeciwnym 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 18  radnych – przy 18  głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie 

przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2017 – 2018 r. projektu konkursowego pn. 

„Iławski model wsparcia rodziny” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego 

 

 

 

Uchwała XXXIX/335/17 w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2017 – 2018 

r. projektu konkursowego pn. „Iławski model wsparcia rodziny” w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

6) zgody na objęcie granicami Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A 

nieruchomości położonych w Iławie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

zgody na objęcie granicami Warmińsko-
Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej 
S.A nieruchomości położonych w Iławie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 18 radnych – przy 18 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie zgody 

na objęcie granicami Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A nieruchomości 

położonych w Iławie 

 

Uchwała XXXIX/336/17 w sprawie zgody na objęcie granicami Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej S.A nieruchomości położonych w Iławie stanowi załącznik nr  9  do protokołu. 

 

7) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piotra Skargi 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonej przy ul. Piotra Skargi 

 

Pozytywnie przy 1 
przeciwnym 

Pozytywnie przy 1 
przeciwnym 

Przy 2 głosach za, 
2 wstrzymujących 
i 1 przeciwnym 

 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali : 

Radny Edward Bojko złożył wniosek o przejście do głosowania bez dyskusji 

Dyskusja poza mikrofonem 
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Radny Edward Bojko wycofał wniosek. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że nie wyobraża sobie, aby nie zabrać głosu w dyskusji o 

sprzedaży działki przy Piotra Skargi, ponieważ jest to jej okręg wyborczy, teren który czeka 19 lat na 

jakiekolwiek ruchy i mimo, że zna już wynik głosowania, chciałaby przypomnieć, co burmistrz obiecał 

ludziom 2,5 roku temu. „Szumne zapowiedzi rewitalizacyjne starówki, nadbudowy nad blokami wszystko 

piękne i idealne. Pan co chwila wyskakuje z jakimś pomysłem, są na to robione projekty, za które my 

płacimy, to ląduje do szuflady za jakiś czas jest z powrotem  wyciągane. Ja powiem tylko tak; wbrew 

pozorom pan mi robi przysługę tą decyzją.” 

Burmistrz Miasta Adam  Zyliński „Ja jestem burmistrzem w tym mieście, nie wiem czy Pani nie 

zauważyła, a Pani jest radną i niech Pani nie myli kompetencji. Jest to wypowiedź skandaliczna, 

mówienie  o tym, że my projekty chowamy do szuflady. Krok po kroku wszystko jest w  tym mieście 

realizowane. Nie przypominam sobie, natomiast przypominam sobie doskonale, co później mówiłem 

przez ostatnie kilkanaście miesięcy, że na Starym Mieście jeśli chodzi o centrum nie wykona 

najmniejszego ruchu, bo nie chcę być posadzony o niegospodarność. Tam od 2014 roku położono 

kolorową kostkę i ten temat uważam na kilka lat zakończony. Nie mam zamiaru pod tak zwane emocje i 

podniety burzyć to wszystko i układać to wszystko od nowa. W tym mieście jest tyle rzeczy do 

załatwienia, że przyjdzie czas na Stare Miasto. Natomiast mówiłem zawsze o skomplikowanej materii 

Starego Miasta, że zasoby o charakterze kubaturowym jest to własność spółdzielni, natomiast to co jest 

poziomem jest nasze. Komplikacja polega na tym, że nie sposób jest zmusić spółdzielni do 

jakichkolwiek działań,  które by wykraczały poza zwykły zarząd i to jest ten impas, który powoduje, że 

od lat nie możemy nic zrobić ze Starym Miastem. Nie będę już wracał do zbiorowiska śmieci, które są 

na zapleczu Konstytucji 3 Maja, miejsca rosnących topoli itd. Wiem tylko to, że na dzień dzisiejszy 

zgodnie z planem przestrzennym i procedurą przygotowywaną krok po kroku, ten teren był 

przygotowywany do zbycia pod budynek wielorodzinny. To możecie kwestionować , to jest wasze prawo 

jako organu kontrolnego władzy wykonawczej, ale przegłosowanie zbycia mienia nie ma nic wspólnego 

z naszym przebiegiem dyskusji.  

Radny Grzegorz Przytuła zauważył,  zwracając się do radnej Jackowskiej, że rozmawiając na 

komisjach wspólnych, powiedział że jeśli ma być tam takie śmietnisko to lepiej, aby powstał blok i radna 

powiedziała, że tak samo myśli, więc nie wie, co się zmieniło od poprzedniego tygodnia, że radna 

zmieniła zdanie.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że wie co mówi, jest tego świadoma i ma nagranie z komisji 
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poprzedniej, gdzie Pan Pieńczewski przyznaje się do złamania niejednokrotnego dyscypliny finansowej. 

Głosowaliśmy również nad uchwałą z błędami proceduralnymi świadomie i zostało to zaznaczone na 

komisji. Wyraźnie mówiłam, że ja mam na ten temat zdanie podzielone, ponieważ jeśli ma być taki stan 

jaki jest dziś to wolałabym, aby było to zagospodarowane z naciskiem na parking albo ewentualnie blok, 

żeby nie było tego bałaganu o który ja wielokrotnie wnoszę do wydziału BU, żeby było tam sprzątane. 

Ale z naciskiem na parking. Poparte jest to również moimi wnioskami do budżetu, że proszę za każdym 

razem o wybudowanie tam parkingu ponieważ Stare Miasto posiada kościół, przychodnie, dwie szkoły i 

przedszkole. A parking się ani grama nie rozbudował.  

Jest mi podwójnie przykro dlatego, że Pan sugerował na początku swojej kadencji i kampanii 

wyborczej pełną transparentność, dialog z mieszkańcami. Ja nie przypominam sobie a mieszkam 19 lat 

na starym mieście, aby Pan zorganizował spotkanie z mieszkańcami Starego Miasta, co byśmy  chcieli. 

Nie przypominam sobie dialogu czy konsultacji społecznych. Przypominam sobie Pana szumne 

wypowiedzi na temat rewitalizacji i proszę mi odpowiedzieć, jak pan sobie wyobraża kontynuację  

programu rewitalizacyjnego, który pan tak szumnie zapowiedział w momencie kiedy powstanie nowe 

budownictwo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański powiedział, że jesteśmy przy dyskusji na 

temat zbycia nieruchomości i to chyba nie to miejsce. 

Burmistrz Miasta Adam  Zyliński „Jak Pani jest tak bardzo przykro, że tak szumnie to wziąłem 

tylko udział w jednym spotkaniu przedwyborczym ze wszystkich moich kandydatów na radnych- właśnie 

z Panią i bardzo pani dzielnie pomogłem w dostaniu się do tej rady, a propos szumnego zachowania” 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański powiedział, że czas przejść do głosowania 

ale zaniepokoiła go jedna wypowiedź, że pan Pieńczewski przyznał się do złamania procedury. 

„Rozumiem, że radna zgłosiła podejrzenie złamania prawa do prokuratury”.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że skoro jesteśmy przy tym punkcie to chciała lojalnie 

uprzedzić i nie odpuści tego tematu ze względu na to, że jako najmłodsza radna nie zgadza się na 

jawne łamanie prawa. A my głosowaliśmy na komisji i jest to nagrane do odsłuchania. Głosowaliśmy 

nad uchwałą z błędami proceduralnymi. W najbliższych dniach udaję się do pana wojewody z 

nagraniem i dokumentami.   

Radny Roman Brzozowski powiedział, że ponieważ jest to wypowiedź z posiedzenia KRGBiF 

którą prowadził, chce powiedzieć, że nie chodzi tu o błędy proceduralne ponieważ rzeczywiście pan 

Ryszard podniósł sprawę procedur, które zostały podjęte w związku z uchwałą o zbyciu i wówczas 
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zadał panu Ryszardowi pytanie, że inną rzeczą jest zbycie a inną procedury i radny przyznał racje. 

Uchwał jest uchwałą i komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 5:1 

Radna Anna Zakrzewska zwróciła uwagę radnej Jackowskiej, że mimo że jest najmłodszą radną 

to nie wie, czy ma dobrą pamięć jak ona, bo chciała zauważyć, że na starym mieście w zeszłej kadencji 

powstał między innymi dzięki temu, że ona o to walczyła – przy szkole zawodowej, to parking publiczny 

i prosi aby nie wprowadzać nikogo w błąd 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że to teren powiatu i to szkoła budowała.  

/dyskusja poza mikrofonami/ 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański powiedział, że za chwile dowiemy się, że z 

inicjatywy jednej osoby pobudowano pół miasta. 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 13 głosach ,,za” , 5 przeciwnych i 1 wstrzymującym 

podjęła uchwałę, w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piotra Skargi 

 

Uchwała XXXIX/337/17 w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2017  

stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

 

7) wskazania uczniom niektórych oddziałów szkół podstawowych prowadzonych przez GM Iława 

miejsca realizacji obowiązku szkolnego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

wskazania uczniom niektórych oddziałów 
szkół podstawowych prowadzonych przez GM 
Iława miejsca realizacji obowiązku szkolnego 
 

Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie przy 
1 przeciwnym 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
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Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 18  głosach „za”  i 1 przeciwnym podjęła uchwałę, w 

sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów szkół podstawowych prowadzonych przez GM Iława 

miejsca realizacji obowiązku szkolnego 

Uchwała XXXV/338/17 w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów szkół podstawowych 
prowadzonych przez GM Iława miejsca realizacji obowiązku szkolnego  

stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy wzięli udział 

między innymi w: 

• spotkaniu z firmą Spomer w sprawie sytuacji związanej z wywozem śmieci na terenie miasta 

• spotkaniu z byłym Zespołem Regionalnym „Iławianie” dot. pomocy Miasta w organizacji 

uroczystości 50-lecia założenia zespołu 

• wizytacji na ul. Dąbrowskiego wraz z pracownikami Wydziału Bieżącego Utrzymania, dot. 

naprawy powierzchni ulicy 

• spotkaniu z Adamem Niewiadomskim z firmy Szynaka, w sprawie rozszerzenia Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej 

• naradzie wraz ze Skarbnik Miasta Iławy, Ewą Moszczyńską oraz Dyrektor Miejskiego Zespołu 

Obsługi Szkół i Przedszkoli, Renatą Kamińską w sprawie doposażenia szkół 

• Zarządzie Związku Gmin Kanału Ostródzko-Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego w Ostródzie 

dot. sprawy rozstrzygnięć przetargowych 

• spotkaniu z Marcinem Marciniak w sprawie lokalizacji harcówki w Iławie 

• dorocznym Spotkaniu Wielkanocnym z kombatantami 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Nad Iławką” 

• Walnym Zebraniu Wspólników Iławskich Wodociągów 

• spotkaniu z Jerzym Pycią, Zastępcą Kierownika gazowni w sprawie omówienia strategii 

związanej z wymianą pieców instalacji gazowej 

• spotkaniu z Wójtem, Krzysztofem Harmacińskim dot. omówienia wspólnej inwestycji w postaci 

parkingu na ul. Dąbrowskiego 

• Zgromadzeniu Wspólników Iławskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

• spotkaniu roboczym z delegacją z Litwy w sprawie wspólnego projektu w ramach Programu 

Południowy Bałtyk 
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• spotkaniu z dyrektorami szkół w sprawie reformy oświaty 

• spotkaniu z Przedstawicielami Policji, Służby Celnej oraz Sanepidu, które odbyło się                      

w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie w sprawie 

bezpieczeństwa na terenie miasta 

• Obchodach 10-lecia działalności gospodarczej związku zawodowego w Zakładzie Karnym 

• spotkaniu z managerem Hotelu Tiffi w sprawie Lotniczej Majówki 

• Niebieskim Marszu 

• roboczym spotkaniu organizatorów Lotniczej Majówki 

• spotkaniu z producentami spotów reklamowych Lotniczej Majówki 

• Wernisażu wystawy w Galerii na wprost Benedykta Kroplewskiego 

• spotkaniu ze Zdzisławem Wierzbowskim w LPB Lubawa, w sprawie poprowadzenia 

infrastruktury przez działkę  

• spotkaniu dot. lodowiska 

• przetargu w Spółdzielni Mieszkaniowej „Praca” na zakup mieszkania 

• spotkaniu w sprawie Miejsko-Gminnych Obchodów Dni Strażaka z Wójtem Krzysztofem 

Harmacińskim, pracownikami Iławskiego Centrum Kultury, Gminnego Ośrodka Kultury, 

Ochotniczej Straży Pożarnej, Miejskiego Inspektoratu Obrony Cywilnej i Zarządzania 

Kryzysowego 

• wyjeździe służbowymj do Poznania w sprawie rozmów dot. współpracy z firmą POLMAK 

• spotkaniu z pracownikiem Wydziału Bieżącego Utrzymania oraz projektantką, Cecylią 

Dzielińską z Zespołu Usług Projektowych „Cecylia Dzielińska” z Olsztyna w sprawie wykonania 

analizy odprowadzenia wód deszczowych od ul. Gdańskiej do ul. Nowomiejskiej oraz 

wykonania koncepcji uregulowania stosunków wodnych w sąsiedztwie zalewiska Marzyńsko 

przy ul. Wojska Polskiego  

 

Wydział Bieżącego Utrzymania  

Wykonane zadania: 

1. Ogłoszono przetarg na nasadzenie roślin ozdobnych na terenie miasta Iławy wraz                           

z pielęgnacją.  

Otwarcie ofert: 13.04.2017 r.  
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2. Zaproszenie do składania ofert kupna 59,66m3 drewna pozyskanego z lasu komunalnego 

stanowiącego własność Gminy Miejskiej Iława przy ul. Piaskowej. 

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. Powitanie wiosny z Przedszkolem Miejskim nr 5 w Iławie.  

Pierwszy dzień wiosny został tradycyjnie przywitany przez dzieci z Przedszkola nr 5 w Iławie. W 

samo południe ponad 100 baloników poleciało w świat. Teraz Wydział czeka na kartki zwrotne z 

miejsc gdzie wylądowały baloniki. 

2. W dn. 07.04.2017 r.  szesnaścioro młodych osób z Ukrainy, Mołdawii, Białorusi oraz Polski 

spotkało się z kierownikiem Wydziału Komunikacji Społecznej, Piotrem Ambroziakiem. Jako, że 

głównym celem wizyt studyjnych było wsparcie procesu rozwoju instytucji demokratycznych 

państw postkomunistycznych Europy Wschodniej, zadawane pytania dotyczyły głównie 

funkcjonowania samorządu i współpracy z zagranicą. Młodzież zainteresowana była również 

głównymi kierunkami rozwoju gospodarczego Iławy oraz doświadczeniami z Budżetem 

Obywatelskim. Kierownik Wydziału przedstawił pokrótce historię Iławy oraz ratusza. Goście 

spędzili w Iławie cały dzień odwiedzając również inne instytucje. Cykliczne spotkania z 

młodzieżą krajów postkomunistycznych w ramach wizyt studyjnych zainicjowała iławianka 

Agnieszka Olzacka współpracująca z Centrum Współpracy Młodzieży. 

3. Trwają przygotowania do promocji wydarzenia „Lotnicza Majówka – Iława 2017”, w którą 

angażowane są: prasa lokalna i ogólnopolska, media, Internet, portale społecznościowe. 

Przygotowywane są gadżety promocyjne oraz broszury informacyjne. Impreza odbędzie się 13 

maja. 

4. Przedświąteczna akcja kartka od Burmistrza Miasta Iława.  

W dn. 05.04.2017 r. na urzędowym portalu społecznościowym, ukazał się wpis:  „Chciał(a)byś 

dostać kartkę z życzeniami na święta od Burmistrza Iławy? A może znasz osoby, dla których 

taka kartka byłaby miłą niespodzianką? Prześlij adres pocztowy, na który mamy wysłać 

życzenia świąteczne, najpóźniej do wtorku 11 kwietnia na adres mailowy: 

promocja@umilawa.pl . W tytule maila wpisz "Wielkanoc".”  

Na akcję zareagowało  26 osób z całej Polski.  

5. Nagrody: 
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Kolejna wysoka lokata dla Miasta Iławy  

W dn. 06.04.2017 r. w olsztyńskiej filharmonii odbyła się Gala Sportu 2017, podczas której 

podsumowano wydarzenia regionalne minionego roku. Podczas gali zostały wręczone 

wyróżnienia, nagrody i stypendia najlepszym sportowcom, trenerom oraz osobom działającym 

na rzecz sportu w naszym województwie. Miasto Iława zajęło 4 miejsce w punktacji gminnej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w ogólnopolskim systemie współzawodnictwa 

sportowego za upowszechnianie i rozwój sportu w gminie oraz za wspieranie młodych, 

utalentowanych sportowców. Nagrodę z rąk Marszałka Województwa odebrał Dyrektor ICSTiR, 

Wojciech Żmudziński, którą przekazał ratuszowi. Wśród wyróżnionych sportowców znalazła się 

także zawodniczka Stowarzyszenia Sportów Wodnych MOS Iława, Wiktoria Gołębiowska, która 

podczas Mistrzostwa Europy Juniorów Laser Radial zajęła 3 miejsce. 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 23.03.2017 r. podpisano protokół końcowy zadania pn. „Budowa drogi od ronda przy   ul. 

Piaskowej do terenów przemysłowych w Iławie”. W ramach zadania wykonano jezdnię                       

w ilości 2.343,40 m2, chodniki wraz z opaską w ilości 488,50 m2 , oświetlenie uliczne                     

12 słupów wraz z oprawami, kanalizację deszczową w ilości 133,70 mb. 

Inwestycję wykonywała firma SKANSKA Warszawa za kwotę 647.424, 17 zł.  

2. W wyniku rozstrzygnięć przetargowych w dn. 29.03.2017 r. podpisano umowę na realizację 

zadania  na wykonanie dokumentacji budowlanej i wykonawczej na budowę ulicy Sosnowej                   

i Świerkowej w Iławie.  

Wykonawcą dokumentacji jest  Pracownia  Projektowo-Konsultingową Dróg i Mostów 

„DROMOS” Sp. z o.o. z siedzibą przy ul. Polnej 1b/10  w 10-059 OLSZTYNIE. Kwota umowy to 

63.369,60 zł. Termin realizacji do 29.03.2018 r. 

3. W wyniku rozstrzygnięć przetargowych w dn. 29.03.2017 r. podpisano umowę na realizację 

zadania  na wykonanie dokumentacji technicznej na budowę ulicy Łąkowej w Iławie. 

Wykonawcą dokumentacji jest firma BPT Sp. z o.o. Bartąg z siedzibą ul. Tęczowy Las 10-689 

W OLSZTYNIE za kwotę 32.142,36 zł. Termin realizacji do 29.03.2018 r. 

4. W wyniku rozstrzygnięć przetargowych w dn. 29.03.2017 r. podpisano umowę na realizację 

zadania  na wykonanie dokumentacji technicznej na wzmocnienie więźby dachowej                      
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w budynku przy ul. Chełmińskiej 1 w Iławie z Autorską Pracownią Architektury CAD Sp. z o.o. 

za kwotę 12.054,00 zł. Termin realizacji do 30.08.2017 r. 

5. W dniach od 06.04. do 09.05.2017 r. wyłożono do publicznego wglądu projekt zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Iławy. 

6. W dn. 07.04.2017 r. podpisano protokół końcowy zadania Budowa ul. Ks. Dobrawy, Mieszka I 

ul. B. Śmiałego (etap-ul. Mieszka I) w Iławie. W ramach zadania wykonano jezdnię w ilości 

804,20 m2, zjazdy w ilości 298,12 m2, oświetlenie uliczne 3 słupów wraz z oprawami, 

kanalizację deszczową w ilości 59,70 mb.  

Inwestycję wykonywała firma SKANSKA Warszawa za kwotę 203.688,00 zł. 

7. W dn. 07.04.2017 r. podpisano protokół końcowy zadania pn. „Rozbudowa układu 

komunikacyjnego cmentarza przy ul. Ostródzkiej w Iławie”. W ramach zadania wykonano ciągi 

komunikacyjne o nawierzchni z kostki betonowej o pow. 1202,5 m2. 

Inwestycję wykonała firma Spomer Sp. z o.o. za kwotę 318 005,42 zł.  

 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

1. W drugiej połowie marca stacja radiowa „Radio Zet Gold” na swojej antenie emitowała część 

rozmowy przeprowadzonej pomiędzy Krzysztofem Panfilem, koordynatorem Projektu 

ERASMUS+ SPAHCO a przedstawicielem stacji radiowej. Podczas rozmowy poruszone zostały 

najważniejsze cele realizowanego projektu oraz formy działania, jakie podejmuje Wydział 

Urzędu Miasta, by zrealizować wszystkie założenia i przedsięwzięcia. 

2. W dniach 31.03. – 01.04.2017 r. w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień                          

i Pomocy Rodzinie, odbyły się nocne zajęcia o charakterze edukacyjno – rekreacyjnym dla 

uczniów klasy III, Gimnazjum Samorządowego nr 1 w Iławie, realizowane przez wychowawcę 

oraz pedagoga. 

3. W ramach projektu ERASMUS+ SPAHCO Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień                

i Pomocy Rodzinie od kwietnia przeprowadza badania ankietowe, stworzone przez Dr. Robert 

Epstein, jednego z najwybitniejszych psychologów badawczych, obserwacje oraz tworzy grupy 

fokusowe dot. umiejętności społecznych rodziców. Zebrane informacje posłużą                        
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do opracowywania wniosków, które zostaną zaprezentowane podczas spotkania partnerów 

projektu w Rumunii 21.05 – 24.05.2017 roku. 

4. Dwóch przedstawicieli Ośrodka na zaproszenie  Michała Tatarka, Pełnomocnika Zarządu 

Województwa Warmińsko Mazurskiego ds. Wdrażania Wojewódzkiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, uczestniczyło w seminarium poświęconemu 

problemowi zagrożenia używania dopalaczy w Województwie Warmińsko – Mazurskim. 

Spotkanie odbyło się w siedzibie Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Olsztynie. 

5. W dn. 05.04.2017 r.  Marszałek Województwa Warmińsko – Mazurskiego zorganizował 

spotkanie poświęcone pozyskiwaniu środków dostępnych w ramach Osi priorytetowej                         

11 Włączenie społeczne RPA WiM 2014-2020. Podczas spotkania zaprezentowane zostały 

również „dobre praktyki” w zakresie realizowanych projektów. W spotkaniu udział przedstawiciel 

OPPUiPR, pracownik MOPS Iława oraz przedstawiciel Polskiego Stowarzyszenia na rzecz 

Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną. 

6. W Ośrodku prowadzone są zajęcia pozalekcyjne w Klubie Aktywności "Junior" i Klubie 

Młodzieżowym. Zajęcia dla najmłodszych uczestników odbywają się od poniedziałku do piątku 

w godzinach od 12:00 do 17:00 i obejmują zarówno pomoc w odrabianiu lekcji jak i zajęcia 

tematyczne: plastyczne, z elementami socjoterapii, z elementami muzyki i  tańca, zajęcia 

rekreacyjne, zajęcia korekcyjno - kompensacyjne. Dla młodzieży natomiast zajęcia realizowane 

są w każdy wtorek i czwartek w godzinach 17:00 - 19:00. 

7. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku, przeprowadzono warsztaty dla 

dzieci i młodzieży z iławskich szkół: 

– „Nie dla używek" – 1 klas 

– „Cyberprzemoc” – 2 klasy 

– „Integracja” – 4 klasy 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

• 29.03.2017 r. – ostatni turniej w ramach Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego Sezon 2016/2017 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3 B 

• 02.04.2017 r. – 4Mobility Grand Prix w Aquathlonie (impreza współorganizowana;  

Miejsce: basen/stadion miejski (organizator główny: Stowarzyszenie Szkoła Pływania „Orka”) 
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• 07.04. – 08.04.2017 r. – Wojewódzki Finał Turnieju Piłki Nożnej Dzieci „Z Podwórka                      

Na Stadion – O Puchar Tymbarku” (impreza współorganizowana) 

Miejsce: stadion miejski 

Iławskie Centrum Kultury 

  

1. W dn. 26.03.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Koncert Michała Bajora „Moja Miłość”, 

podczas którego artysta zaprezentował utwory min. Wojciecha Młynarskiego, na stałe zapisane 

w historii polskiej muzyki rozrywkowej oraz w sercach kilku pokoleń słuchaczy. Zgromadzona 

publiczność wysłuchała utworów takich jak m.in.: „Prześliczna wiolonczelistka”, „Odkryjemy 

miłość nieznaną”, „ Nie ma jak u mamy”.  

2. W dn. 03.04.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyła się konferencja  „Tajemnice historii 

starożytnych ludów Pomorza, Warmii i Mazur ”.  

3. W dn. 06.04.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył się Koncert Wiosenny „Bacholandia Show”                 

w wykonaniu uczniów Państwowej Szkoły Muzycznej. Podczas koncertu zaprezentowane 

zostały utwory Jana Sebastiana Bacha w rockowych aranżacjach.  

4. W dniach od 26.03. do 14.04.2017 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbyły się następujące  projekcje 

filmowe : 

- „Jackie ” 

- „Barbi w świecie gier ”  

- „Logan Wolverine”  

- „Pokot” 

- „Zerwany Kłos”  

- „Piękna i Bestia „ 

- „XXX Reaktywacja” 

- „Mc Imperium” 

- „Kong Wyspa czaszki” 

- „Wyklęty”  

- „Chata”  

- „Milczenie” 

- „Zając Max ratuje świat”  

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 
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Radna Janina Okołowska zapytała o jaki parking chodzi na ulicy Dąbrowskiego ws. którego dobył 

spotkanie z wójtem.  

Burmistrz Maista Adam Żyliński powiedział, że jest to miejsce między przedszkolem a zespołem 

oświatowym gminy. To teren wójta który wystąpił o dofinansowanie w 50%, bo parking będzie służył tez 

przedszkolu. Środki na to zapisane są w budżecie. Wybrano wariant przekazania na to środoków 

wójtowi aby był jeden gospodarz inwestycji.  

Radna Janina Okołowska zapytała o udział BM w zgromadzeniu Związku Gmin Kanału 

Ostródzko- Iławskiego dotyczącego rozstrzygnięć przetargowych.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że było to zgromadzenie ZG „Czyste Środowisko”             

i o tym będzie jeszcze dziś mowa. 

Radny Grzegorz Przytuła zapytał o spotkanie z firmą Spomer odnośnie wywozu śmieci na terenie 

miasta, jak wygląda sytuacja związana z przetargiem. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że na pewno będzie o tym dyskusja w temacie 

interpelacji   i tam odpowie na te pytania.  

Radny Wiesław Burdyński zapytał o spotkanie ZMP w Serocku – czy burmistrz brał w nim udział.                           

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nie brał udziału w tym spotkaniu i nie bardzo wie     

o co chodzi.  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że może w kilku słowach powiedzieć, 

że są działania pewnych środowisk jako przeciwstawne reformie samorządowej i wyborów do 

samorządu. Mało na ten temat wiadomo. Skoro było adresowane również do radnych poprosił o 

przekazanie wcześniej tego na maile.   

Radny Robert Kowalewski poprosił o więcej informacji w temacie spotkania  dotyczącego lotniczej 

majówki oraz spotkania ze Zdzisławem Wierzbowskim LPB Lubawa ws. poprowadzenie infrastruktury 

przez działkę i spotkanie ws. lodowiska.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że spotkania ws. lodowiska się dobywają , bierze w 

nich udział i odnotowuje to w sprawozdaniu. Jest to na etapie przetargowym, nic więcej nie wiemy. 

Powstał zarzut młodzieży, że pomijamy to. W całej inżynierii  przedsięwzięcia JANGSPOT – czyli cześć 

trzecia, jest lodowisko, jest skatepark i jest JANGSPOT. Elementem rozstrzygnięcia zaprojektuj-

wybuduj jest dokumentacja kompleksowa natomiast budować będziemy dwa składniki; lodowisko i 

skatepark, a z JANGSPOTEM się wstrzymujemy, bo nie damy rady finansowo, bo jest to wartość 

znacznie przekraczająca wartość budżetu obywatelskiego. Tu się nikt z niczego nie wycofuje, tylko krok 
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po kroku chcemy to zrealizować dalej wykraczając poza oczekiwania młodzieży. Zaczynam się 

przyzwyczajać, że w tym mieście cokolwiek jest robione to zaraz jest „kijami poobijane”.  

Piknik lotniczy- jest to ogromne przedsięwzięcie, z którym się po raz pierwszy zderzamy- głównym 

partnerem do rozmowy jest Urząd Lotnictwa Cywilnego. Jeśli majówka wyjdzie i okaże się strzałem w 

10 to wejdzie do iławskiej tradycji. Jeżeli się okaże przedsięwzięciem za trudnym, chybionym i nie 

cieszącym się zainteresowaniem, to będzie pierwszy i ostatni raz. Wg. wiedzy fachowców piknik ma być 

bardzo bogaty  w wydarzenia o charakterze przestrzennym. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że cała infrastruktura wodno-

kanalizacyjna miała być poprowadzona przez ogrody działkowe, które są w sąsiedztwie dawnych pól 

filtracyjnych. Po przeanalizowaniu całej sprawy, zebraniu wszystkich kosztów, które trzeba byłoby 

ponieść na odtworzenie tych ogrodów stwierdzono, że te koszty są tak duże i podjęto próbę innego 

rozwiązania i pozostawieniu ogrodów w takim kształcie jak są. Uzbrojenie terenu jakie miało iść prawie 

środkiem ogrodów działkowych, będzie poprowadzone po terenie prywatnym pana Wierzbowskiego i w 

temacie udzielenia na to zgody odbyło się spotkanie. Pan Wierzbowski wyraził zgodę i w związku z tym 

przeprojektowywane jest na tym odcinku, który miał być poprowadzony przez ogrody działkowe. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że nie wie czy burmistrz sobie przypomina, ale ponad pół roku 

temu mówił o tym, że jest to nierozsądne przedsięwzięcie, że warto by było się zastanowić                              

i przeprojektować, żeby nie zabierać ogrodów działkowych. I wówczas został wyśmiany przez 

burmistrza, że taki doświadczony samorządowiec dotyka tego tematu i okazało się, że racja jest po jego 

stronie.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nie został radny obśmiany tylko odnosił się 

wówczas tak jak dziś, w trakcie dyskusji na temat tego budynku wielorodzinnego na starym mieście, do 

rzeczy, które my musimy absolutnie akceptować. Od 30 lat na tamtych działkach była rozrysowana 

droga, która przecina te ogrody przez środek. Szczęśliwie się tak składa, że pracujemy nad studium i 

nad planem przestrzennym i mogliśmy sobie po gruntownej analizie, kiedy mieliśmy wycenę 25 działek     

i koszt lokacji nowych działek w tym samym obrębie, bo gdybyśmy je zlikwidowali to ogrody przestałyby 

istnieć. Ta zmiana będzie zaproponowana w planie przestrzennym. Widzę nadmiar wrażliwości                        

w naszej dyskusji. 

Radny Ryszard Kabat zacytował: „Ja się dziwie że kolega Rysiek, taki doświadczony radny 

podnosi taki temat” /wypowiedz poza  mikrofonem/ 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 
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Radny Tadeusz Lotz powiedział, że miał zapytania do trzech osób, ale zapyta  dwie i przekaże 

relacje z rozmowy z osobą trzecią, którą był Komendant Posterunku, radny zadał mu kuriozalne pytanie. 

Przewodniczący rady Wojciech Szymański zapytał czy chodzi o Komendanta Powiatowej Policji. 

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że chodzi o Komendanta Powiatowej Policji, spowodowane to 

jest tym, że na drodze do Radomna za słynnymi kałużami (przypomniał, że korespondencja radnego z 

ratuszem i starostwem w tej sprawie trwa od 17.04.2015) droga jest tragiczna, tam może zdarzyć się 

wypadek. Radny nie widział takiej drogi w powiatowym mieście, a jeździ trochę po świecie. Na zakręcie 

gdzie było wysypisko śmieci, miejsce upodobali sobie policjanci i łupią kierowców.  

 Przewodniczący Rady Wojciech Szymański wtrącił, że może byli to milicjanci. 

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że miał ochotę zatrzymać się i zmierzyć się z tematem, ale 

szkoda mu było czasu, więc zada pytanie na sesji. Czy Komendant może ukarać właściciela drogi 

burmistrza i starostę za zaniechanie? „Tonący trzyma się brzytwy”, zanim zada dalsze pytanie, otrzymał 

odpowiedź, że „nie”, może tylko sugerować i wystosować pismo. Naprzeciwko wjazdu do 

lokomotywowni jest olbrzymi parking, na którym parkuje kilkadziesiąt – setka pojazdów, pracowników 

kolei. Są to ludzie którzy niszczą sobie koła, układy, zawieszenia. Proponują radykalne podejście do 

sprawy. Radny zadał pytanie Komendantowi, co będzie jak powstanie tam strajk i dojdzie do 

zablokowania drogi. Na to pytanie komendant nie odpowiedział. Zablokowanie drogi odbyłoby się 

zgodnie z zachowaniem wszelkich procedur, przy zawiadomieniu odpowiednich służb, prasy i telewizji. 

Na to właśnie pytanie radny nie otrzymał odpowiedzi i musi wystąpić z pismem. Można było by 

wykorzystać pomysł ubiegłorocznej gwiazdy czyli burmistrza Kisielic Rafała Ryszczuka z rewelacyjnym 

pomysłem o ściągnięcie z kopalni taśm i ułożyć te taśmy. Będzie taniej.  Zadał pytanie panu 

burmistrzowi – czy miasto prowadzi monitoring, kontrole, sprawdzian ulic miasta po okresie zimowym, 

stan po tym okresie nie jest lepszy niż przed zimą. Jeżeli prowadzi, to czy przewiduje doraźne 

zasypanie jakimś lepiszczem i grysem, żwirem, czy piaskiem, nie mówiąc o wycinaniu tych kawałków i 

wypełnianiu asfaltem, czy masą bitumiczną, bo byłby to sukces. Radny nie mówi nawet o wymianie 

asfaltu na nowy.  Czy miasto po prostu planuje, radny nie wnika czyja jest droga, niech miasto dogada 

się z ratuszem. Czy przewiduje remont, jeżeli tak to kiedy, czy do grudnia zdąrzy?  Drugie pytanie 

skierował do pani burmistrz w nawiązaniu do komisji oświaty, na której radny złożył skargę na 

bezczynność dyrektora ICSTiR, która trwa 5,5 miesiąca. Radny sam nie mógł załatwić spawy, również 

nie chciał nagłaśniać, czekał cierpliwie, na komisji była okazja i radny złożył skargę. Zapytał i porosił o 

odpowiedź bez wchodzenia w szczególną dyskusję. Czy na zgłoszony temat jest większa wiedza? 
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Radna Ewa Jackowska powiedziała, że ma dwa zapytanie nie interpelacje. Przedstawiła 

prezentację dotyczącą fontann na Starym Mieście. Dnia 6.04 zostały przeprowadzone prace 

porządkowe wykonane przez firmę porządkową wynajętą przez BU. Zadała pytanie czy ta praca została 

opłacona? Jeśli tak to radna tego okręgu składa reklamację. Nie ma żadnej różnicy, jak był „ syf” tak 

jest. W zeszłym roku radna miała bardzo ciekawą inicjatywę i z własnych środków wyczyściła kamienie 

prowadzące na starówkę. Były w tragicznym stanie dzisiaj radna wie, że to wszystko można doczyścić. 

Radna w ramach inicjatywy  sąsiadami chciała przemalować fontanny, żeby wyglądały lepiej, ale nie 

pozwolono jej. Poprosiła o ponowną pracę porządkową, ponieważ ta, która została wykonana tak 

naprawdę nie została wykonana. Radna jako przedsiębiorca w życiu nie zapłaciła by żadnej złotówki bo 

jest to nie wykonana praca. Radna chciała udowodnić „tymi kamieniami”, że wystarczy dobry specjalista 

i sprzęt i można fajnie to zrobić. W dniu jutrzejszym radna z dziećmi będzie sadziła tam kwiaty. Zapytała 

ile wynosiła usługa i czy została opłacona. Drugie pytanie dotyczyło Budżetu Obywatelskiego czy zespół 

ds. BO został rozszerzony o mieszkańców i organizacje pozarządowe co było rekomendacją ze 

spotkania ewolucyjnego jeśli nie, to kiedy to nastąpi? 

Radny Edward Bojko zgłosił trzy interpelacje: dwie pochodzą ze spostrzeżeń z wizyty komisji 

oświaty podczas zwiedzania stadionu z zapleczem, amfiteatru i remontu hali. Do zaawansowania 

remontu hali nie ma zastrzeżeń. W piątek miał być odbiór amfiteatru. Postawił dwie interpelacje: 

-  jedna dotyczyła remontu stadionu, aby zaplanowanego już remontu nie przekładać. Jest to jedna 

z wizytówek miasta i potrzebuje odpowiednich prac, które są już ujęte w planie. Nadmienił, o potrzebie 

bieżącego remontu drogi prowadzącej do kortów i zaplecza stadionu.  

- druga dotyczy usunięcia nowej firmy z Ełku KOMA zajmującej się wywozem śmieci. Radny mówi, 

że jest tym zainteresowany jako działkowiec z Podleśnego . Po pierwsze ich nie interesują gałęzie, 

ludzie obcinają drzewka, drobniejsze przeznaczane są na kompost, ale co zrobić z większymi? 

Ustawione specjalne boksy są przepełnione. Ta cała KOMA czyli komedia, ich interesuje tylko to co jest 

w pojemnikach i kontenerach. Kontenery zabierają za rzadko. Jak jest przepełniony to ludzie rzucają 

kartony koło kontenerów, które w większości leżą.  Pojemniki na plastiki i makulaturę stoją przepełnione. 

Firma ustawiła swoje, ale te stare zostają nie wywiezione. Radny powiedział, że jest to absolutny 

skandal w czasie świąt radny nie miał spokoju ponieważ przyjmował zgłoszenia od 6-7 osób. Wiatr 

roznosił śmieci. Kiedyś prowadziło to czyste środowisko, ale teraz jest to brudne środowisko. 

Zaapelował aby zrobić wszystko żeby firmę z Ełku odsunąć. 
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Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że dowiedziała się, że komisja oświaty była na pływalni i 

zwiedzała jeszcze inne obiekty należące do miasta. Zapytała na jakiej zasadzie wieszane są reklamy na 

ogrodzeniu stadionu, kto wydaje na to zgodę, kto płaci, komu płaci, ile płaci i czy są określone stawki za 

reklamy? Druga sprawa to sprawa, którą wielokrotnie poruszają mieszkańcy, radna zaznaczyła, że 

sama nie była, ale siłownia na pływalni jest w ruinie. Zgłosiła postulat mieszkańców, że po starej 

poczcie, naprzeciwko szkoły  czwórki jest plac niezagospodarowany, widać śmietniki to samo dzieje się 

przy barze Centrum, gdzie jest zrobiony dziki parking. Jest brzydko, brudno i nie ma gospodarza.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański dodał, że ten parking jest tam bardzo przydatny. 

Radny Włodzimierz Harmaciński zgłosił dwa pytania, jedna to sprawa wywozu odpadów przez 

nową firmę. Czy w związku z tym, że burmistrz wie, że to na początku nie wychodzi, czy planuje się 

przy pomocy Spółdzielni Mieszkaniowych wprowadzenie monitoringu i zgłaszanie do Zarządu Czyste 

Środowisko z wnioskiem o ukaranie, wtedy będzie zastrzeżenie o niedopełnianie warunków umowy. 

Trzeba to prowadzić przez dłuższy okres. Po drugie i związane z ulicą Wojska Polskiego, zlecone było 

opracowanie koncepcji na zagospodarowanie wody i podtapiania. Zapytał na jakim etapie to jest. 

Radny Wiesław Burdyński nawiązał do tego co już padło tutaj, tylko w szerszym kontekście. Czas 

już podjąć decyzję o wyjściu z tego Czystego Środowiska. Rady rozmawiał z tymi,  którzy przegrali 

przetarg, ale widać, że gdybyśmy wspomagali te rodzime firmy to byłoby inaczej. Do tej pory nie było 

skarg na wywóz śmieci i gałęzi. Pani Bogusia mówi, że jakoś to było unormowane. W tej chwili ma setki 

telefonów. Radny był u niej przez godzinę i musiała wygaszać około 20 telefonów. Spomer został 

sprzedany, ale jest nowy właściciel, który chętnie pomógł by załatwić nie tylko te sprawy wyjścia 

formalno- prawnego, ale i prawników. Co potem zrobić? Mają osobiste lub zawodowe kontakty z 

Różanką, gdzie gotowa jest przejąć nas z Czystego Środowiska. Co by to nam dało? Dało by to pracę i 

zatrudnienie naszych firm. Czyste środowisko w Rudnie będzie planowało rozbudowę następnego pola 

odpadów, które będzie kosztowało około 40 tysięcy zł. Czyste Środowisko planuje zakup bloku 

administracyjnego za 1 mln zł. Podejrzewa, że trzeba będzie się dołożyć i to nie mało.  Miasto nie ma 

własnego delegata, jest wójt, który reprezentuje gminę, ale może i całe miasto. Nasze firmy są chętne 

do współpracy, warto załatwić tę sprawę z perspektywą na dalszą współpracę. Wówczas my ogłaszamy 

przetarg. Wiemy, że przetargi są różnie ogłaszane.  Do końca czerwca obowiązuje trzy miesięczny 

okres działalności KOMY. Po tym okresie jak podpisana będzie umowa np. 5- letnia to będzie już za 

późno. Teraz jest pole manewru, aby się z tego wszystkiego wycofać i być gospodarzami na własnym 

terenie, a nie słuchać tego co Olsztyn powie. Radny dzwonił do Olsztyna, ponieważ jemu też nie 
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zabierano śmieci powiedziano, że w firmie nie ma spisu. Oni robią przetarg i nie mają spisu ulic od kogo 

mają zabierać śmieci. Jest to dziwne. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że należy pamiętać, że obowiązują nas 

procedury demokratyczne. Firma KOMA wygrała przetarg i my jako członek Stowarzyszenia Czyste 

Środowisko znaleźliśmy się w punkcie w jakim się znaleźliśmy, czyli praktycznie jedynym rozwiązaniem 

zmiany tej kwestii jest wystąpienie z tego. Zapytał czy dokonano już wstępnej analizy poniesionych 

kosztów, czyli bilansu zysku i strat. Niewątpliwie po stronie zysków będzie utrzymanie zatrudnienia w 

naszych firmach. Jest to pewne i jasne oraz utrzymanie poziomu dotychczasowego wywozu, gdzie tego 

typu dyskusja nie stawała na sesji. Firmy nasze wywiązywały się w sposób zadawalający, czasami 

mogły być drobne uwagi, ale nie było sytuacji jaka ma miejsce w tej chwili. Natomiast po drugiej stronie 

jest trochę niewiadomych i kosztów, które mogłyby nas czekać. Czy dokonano jakiegoś wstępnego 

bilansu?  

Radna Elżbieta Prasek zapytała pana Burmistrza o to, dlaczego nie było przedstawicieli miasta 

przy tak ważnych rozmowach, może to, że teraz rozmawiamy o tym jest efektem tego, że tam nikogo 

nie było kompetentnego.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że był pan wójt który jest osobą 

kompetentną.  

Radna Elżbieta Prasek powiedział, że wójt nie jest naszym przedstawicielem, wójt ma gminę, a my 

mamy miasto. Są to dwie różne rzeczy. Drugie pytanie dotyczące śmieci, co roku gdy zaczyna się 

sezon turystyczny, mówi o zanieczyszczonym brzegu Jezioraka. Wczoraj idąc  Ostródzką radna 

zobaczyła ile rzeczy wyciągnęli ochotnicy z  rzeki Iławki. Gdybyśmy zajęli się brzegiem Jezioraka, gdzie 

jest baza też było by tego dużo. Zapytał czy pan burmistrz rozmawiał o posprzątaniu brzegu wzdłuż 

EKO mariny, dzikiej plaży i dalej. To zalega i zarośnie. Kolejna sprawa to kosze na śmieci. Zaapelowała 

o zwiększenie koszy na śmieci. Ludzie zgłaszają, że idą, idą, idą i śmieć ląduje tam gdzie są. Idąc ul. 

Dąbrowskiego nie ma koszy. Dochodząc drogą do mostku na Iławce jest jeden śmietnik. Problemem 

jest zjawisko, że jedzie samochód rano, zatrzymuje się na przystanku autobusowym, wysiada pan z 

dobrego samochodu, podchodzi do śmietnika, który stoi, wkłada śmieci, które przywiózł, butelki 

plastikowe, bo na osiedlach nie ma kontenerów na butelki. Jak włoży 5 butelek plastikowych to jest już 

pełno. Takie zjawisko radna zdążyła zauważyć. Panie, które rano jadą do pracy też to widzą. Tak jest 

jadąc z Lipowego Dworu. Kolo Yellow w sobotę też był śmietnik przepełniony. Śmietniki w Iławie stały 

się problemem. Nie są to drobiazgi, świadczy to o tym jaki jest w Iławie bałagan. Chce, aby w Iławie 
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było dużo więcej śmietników. Zapytała burmistrza, czy prawda jest, że zmienił się właściciel 

ziemniaczanki. Zapytała jakie są nasze układy ponieważ od niego będzie dużo zależało z infrastrukturą, 

w zasobach jest nasz dom. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że ma krótką informację dla pana Wiesia. Firma KOMA 

zatrudniła byłych  pracowników Spomera i powiedzieli, że na dzień dobry dostali wyższe uposażenie. W 

mniemaniu radnej lobbowanie dwóch firm nęci trochę prokuratorem. Radni nie mają prawa lobbować. 

Radna też ma dużo uwag, ale dla niej jest jeszcze za wcześnie na ocenę. Trzeba jasno postawić 

wymagania, a potem oceniać ich pracę. Jeżeli ktoś jasno nie postawił wymagań, to nie ma prawa 

wymagać. To nasz włodarz powinien jasno postawić wymagania, a później ich rozliczać.  

Radny Wiesław Burdyński odpowiedział, że jasne wymagania tej firmie stawia ZG „Czyste 

Środowisko”, my nie mamy nic do tego. My możemy tylko wymagać. Radny dzwonił do firmy, a oni nie 

mieli wykazu ulic, jak przystąpili do przetargu? Zaproponował wyjście z Czystego Środowiska, żeby ktoś 

inny tym zarządzał.   

 

Ad. 9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że temat śmieci zostawia na koniec i że w 

odpowiedziach będzie się posiłkował pomocą swoich zastępczyń. 

Ulica Wojska Polskiego- to nie jest tak, że jest data ostatniej rozmowy i nic nie jest robione. Pan 

Harmaciński był uczestnikiem spotkania ze strukturami powiatowymi, gdzie  ogromna troską staraliśmy 

się rozwiązać problem ulicy powiatowej, która powiatową zawsze pozostanie, bo ma charakter 

przelotowy łączący inne obszary wokółgminne i nigdy nie była przedmiotem dyskusji o jej przejęciu. Jest 

tam ogromny problem i nie ma tu żadnych przepychanek, kto za to jest odpowiedzialny. Ta droga jest w 

złym stanie technicznym z uwagi na jej otoczenie. Jest rozlewisko Marzyńsko, obok teren po 

nieistniejących zakładach ziemniaczanych – jest tam już trzeci właściciel. Razem postanowiliśmy, że 

zabieramy się za to systemowo, nie na zasadzie łatania dziur i wylewania fragmentów asfaltu, tylko w 

sposób profesjonalny, rozstrzygając system odbioru wód opadowych i wszystkich innych zwianych z 

tym terenem. W ślad za tym my podejmujemy się opracowania koncepcji, została wyłoniona osoba, 

która nad tym pracuje. To jest jakby pierwszy etap, i dokonamy wspólnie przedsięwzięcia w postaci 

uporządkowania wód w tamtym rejonie o każdym charakterze. Wówczas zastanowimy się nad szeroko 

pojętą moderacją, bo ona o to woła . Tam powinna być zrobiona ścieżka rowerowa i chodnik, bo to jest 
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wyjście z miasta, jedno z najgorszych – wszystkie inne są opanowane. Proszę nie mówić, że ktoś złożył 

wniosek w tej sprawie i nic tam się nie dzieje, ale te młyny mielą powoli.  

Zastępca Burmistrz Mariola Zdrojewska powiedziała, że rozpoczęto prace nad wykonaniem 

analizy czy studium możliwości odprowadzania wód opadowych z terenu po byłym Chemirolu. Jest 

wyłoniony wykonawca, który już wcześniej takie opracowanie robił w tamtym terenie i go zna. Na tym 

etapie wstrzymano trochę te prace, odbyło się spotkanie z nowym właścicielem tej firmy, mają duże 

zmierzenia jeśli chodzi o rozwój i trakcie podpisywania aktu notarialnego podjęto decyzję, że prace 

zostaną zahamowane, żeby oni mogli przedstawić co zamierzają na tym terenie zrobić. Na jutro 

umówione jest spotkanie i być może wówczas wszystko się rozstrzygnie. Wiąże się to z tym, że obecna 

sieć deszczowa przechodzi przez teren będący ich własnością. Podjęto taką decyzję, że oni 

przedstawią swoje plany i zostanie wypracowane wspólne stanowisko, aby nie wydawać pieniędzy. 

Chyba, że okaże się, że oni maja inny pomysł i swoje wody opadowe i ścieki będą odprowadzać w inny 

sposób, mimo że z obecnej sieci korzystał również Chemirol, do odprowadzania wód opadowych i 

ścieków . Jutro będzie wiadomo coś więcej.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że w zakładzie będzie produkcja całoroczna w 

odróżnieniu od Ziemniaczanki, która pracowała na ogromnym terenie, sezonowo ze szkodą dla terenu. 

Obecny zakład chce to robić z większym rozmachem. 

Ulica jest monitorowana, sytuacja powtarza się co roku, co roku jest rozczarowanie, bo po zimie 

następuje dewastacja tej ulicy. My swoje  ulice będziemy remontować zgodnie z harmonogramem, co 

inni zarządcy zrobią nie wiadomo. 

 Zastępca Burmistrz Ewa Junkier powiedziała, że miało być krótko i będzie: rada gminy jest 

właściwym organem na rozpatrzenie skargi na kierownika gminnej jednostki organizacyjnej  

Zachowanie pracowników na basenie – podjęto już kroki i odbędzie się spotkanie z kierownictwem     

i pracownikami . 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nie zajmuje się takimi detalami jak kwiatki 

sadzone koło kamienia czy odnawianiem fontann. Pani Wanic przedstawiał notatkę, że w ramach 

umowy firma EKO ma obowiązek mycia fontann- płacone jest za to ryczałtem, uszczelniane są misy 

będą zmalowane żagle, potem będzie myta i doczyszczana. Co do wartości tego doczyszczania nie jest 

w stanie odpowiedzieć jak to kwota. Dodał, że radna Jackowska zna pracownice BU i może zejść             

i dopytać jak to się odbywa. To nie jest jeszcze skończone.  
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Co do koncepcji rozszerzenia budżetu obywatelskiego w sensie personalnym, był konsultant, został 

wysłuchany, ale żadnych decyzji jeszcze nie podjęto. Przygotowujemy się do kolejnej edycji budżetu 

obywatelskiego i w pakiecie będzie również decyzja dotycząca rozszerzenia personalnego ludzi 

pracujących przy budżecie obywatelskim. 

 Siłownia na basenie w ruinie- jest w prywatnych rekach w dzierżawie, co jakiś czas właściciel 

odnawia i należałoby kierownika basenu zapytać, czy jest tam jakiś poważny problem. 

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że korzysta z córką z rehabilitacji codziennie na tej siłowni, 

nie ma tam żadnej ruiny, ćwiczenia się odbywają  i korzysta z niej kilkadziesiąt osób jednocześnie i nie 

wie skąd takie informacje.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że takie otrzymała informacje, ale nie była tam.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że to tak jak z naszym państwem jedni mówią, że 

jest w ruinie inni, że w rozkwicie. 

O wypowiedź na tamta reklam poprosił Dyrektora ICSTiR Wojciecha Żmudzińskiego  

Dyrektor ICSTiR Wojciech Żmudziński powiedział, że problem reklam był zgłaszany i należy go w 

jakiś sposób unormować. W ty tygodniu odbędzie się spotkanie klubem jak to ma dalej funkcjonować. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że chciałaby na te pytania które zadała po ustaleniu 

odpowiedzi otrzymać odpowiedź pisemną. 

Dyrektor ICSTiR Wojciech Żmudziński powiedział że temat będzie omówiony w ciągu 

najbliższych dni więc na następnej sesji będzie omówiony.  

Dyrektor ICSTiR Wojciech Żmudziński odpowiadając radnemu Bojko powiedział, że ulica 

wewnętrzna tak się składa, że ta decyzja został podjęta 2 maja, wchodzą tam budowlańcy i próbujemy 

zrobić tam porządek- to nie jest robienie ulicy od nowa, to tylko naprawa – irytujący jeszcze jest ten płot 

z boku, który bo wybudowaniu lodowisk i skateparku będzie drażnił jeszcze bardziej.  

Pan Rochowicz podnosił kwestię remontu bieżni – nie dajemy rady finansowo, mimo to od niczego 

się nie uchylam, porwaliśmy się na kilka rzeczy i to może być robione z doskoku, tak jak cmentarz na 

Ostródzkiej, co roku jakąś kwotę zapisać i posuwać do przodu. Na pewno się nie doczekamy 

gruntownej przebudowy stadionu, nie w tym pokoleniu. Na ten temat był kiedyś list intencyjny z Polskim 

Związkiem Lekkoatletycznym, ale to wszystko wyrzucono w powietrze w 2002 roku. Traktuje to jako 

monit, aby na to zwracać uwagę.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Zwracała się pani Ania Zakrzewska z tematem  dwóch terenów, 

po starej poczcie, gdzie cześć terenów jest nasza a cześć nie – traktuję to jako pomysł, inspirację żeby 
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tym się zająć. O tyle inaczej jest  z barem Centrum, bo tam elementem zmiany tego fragmentu miasta 

jest wyprowadzenie w odpowiedniej chwili WTZ. One są jakby na zapleczu i wtedy chcemy się zająć 

kompleksowo tym terenem. Być może zaproponować budownictwo wielorodzinne, bo ja nie podzielam 

Pani poglądu, że jest czymś niewłaściwym, że w mieście jest kilkanaście budowli wielorodzinnych na 

raz. Dopóki jest zainteresowanie odbiorów to dla nas bardzo dobra wiadomość i wartość dodana. Tam 

również, jakby się udało ulokować zgodnie z planem przestrzennym z naszą perspektywą jakieś 

atrakcyjne budownictwo wielorodzinne, to na pewno byśmy to zrobili w ramach warsztatów. Przeszkodą 

są socjalistyczne sklepiki jakie tam są z brzegu, bo one są fatalne i tam się trudno rozmawia a tymi 

właścicielami.  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański  zapytał, czy doraźnie nie można by było tego 

parkingu naprawić,  bo on spełnia swoje zadanie  

Radna Ewa Jackowska /wypowiedz poza mikrofonem/ powiedziała, że jest jedną z właścicieli tych 

lokali i nikt z nią nie rozmawiał. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że przekaże to ludziom, którzy mu powiedzieli, że 

rozmawiali ze wszystkimi. Nie chodzi o likwidację. Chodzi o to, że gdyby się dogadano z właścicielami, 

to  w ramach pobudowania bloku można zaproponować usługi na dole i zamienić te stojące 

samodzielnie  w atrakcyjne połacie handlowe, usługowe czy inne. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że można to doraźnie wyrównać, aby to nie straszyło.   

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że z tyłu siedzi Pani Wanic i przyjmuje to do 

wiadomości. Odpowiadając radnej Parsek powiedział, że sam zauważył narastającą ilość ławek na ulicy 

Sobieskiego, to się cały czas dzieje i koszy też przybywa, z tego tematu nie schodzimy bo mamy 

świadomość, że jest takie zapotrzebowanie społeczne, ale od razu nie postawimy kilkuset koszy. Co 

roku to się zwiększa i co roku zapisywane są co raz większe kwoty. Ale sygnał traktujemy jako ten, że 

jest ich jeszcze za mało.  

Oczyszczanie brzegów- rok temu była akcja sprzątania brzegów, powyciągano mnóstwo opon. Z 

jednej strony nie wolno operować na brzegu, a z drugiej strony jako akcja społeczna jest to robione. 

Traktuje to jako sygnał.  

Temat śmieci; ileś lat temu podjęto decyzje że w grupie siła i stosownymi uchwałami 19 

samorządów przestąpiło do Związku Gmin Czyste Środowisko i zainwestowano tam duże pieniądze. 

Powstał w Rudnie potężny zakład. Zaczęło to obrastać logiką, chociaż zawsze miałem co do tego 

związku krytyczne uwagi. Z jednej strony mamy walne zgromadzenie reprezentowane przez wójtów i 
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burmistrzów i dodatkowych przedstawicieli- w naszym przypadku jest to wójt Włodzimierz Hamacińskii i 

Bogusława Bandelewska, a z drugiej strony jest aparat typowo urzędniczy to dyrekcja w Rudnie. I to są 

jakby dwa światy – jednej strony działa to według własnego poczucia bezpieczeństwa, z drugiej strony 

bez przerwy my bombardujemy ich naszymi postulatami,  właśnie w odpowiedzi na wnioski naszych 

mieszkańców i często jest to jak grochem o ścianę. Odnotowuję to z wielką przykrością. Nigdy tego 

związku nie kochałem. Padały też na tej sesji sformułowania tego typu, że po to jest prawo, po to przez 

lata budowano logikę ustawy o zamówieniach publicznych, że teraz nawet pytania o to, kto nas 

reprezentował przy przetargu w zarządzie, i to jest już wybitne przestępstwo gdybyśmy próbowali w 

jakikolwiek sposób  wkładać palce w tryby przetargu. I nasz rejon reprezentuje w zarządzie  wójt 

Krzysztof Harmaciński, bo chciał wejść do zarządu, jest na bieżąco w samorządzie i nie robiłem z tego 

żadnego problemu. Ale to nie miało żadnego wpływu na to, co wydarzyło się na przetargu. 

Tych sfrustrowanych samorządów  jest dużo więcej, bo KOMA rozstrzygnęła na swoja korzyść dużo 

więcej przetargów; w gminie wiejskiej i miejskiej Nowe Miasto, gminie wiejskiej Lubawa i Iława. Dla 

burmistrza Nowego Miasta jest to dramat, bo jego firma będąca zakładem komunalnym wypadła z 

rynku. To nie tak jak u nas, że są to firmy prywatne i najwyżej zmniejsza zatrudnienie, funkcjonują 

wykonując wiele innych czynności. U nich jest to katastrofa i również rozważają wyjście ze ZG . 

Faktem jest, że w wyniku przetargu firma wygrywająca była o pól miliona tańsza od pozostałych w 

naszym piątym sektorze. Jak było w innych sektorach nie wiem. To powoduje, że sytuacja jest bardzo 

trudna. Nasze firmy będące w konsorcjum z Rudnem, wcale nie były na drugim miejscu, tylko na 

trzecim. Musimy sobie odpowiedzieć na pytanie, co możemy dalej zrobić.  Możemy postąpić w sposób 

najbardziej radykalny i wystąpić ze związku. Albo przeprowadzić taką procedurę, jak pilne 

monitorowanie, obserwowanie co się tam złego dzieje i składanie faktografii krok po kroku w zarządzie. 

Dalszy ruch jest taki, że możemy spenetrować temat Różanki spotkać się w kilku z przedstawicielami 

innych samorządów wykazującymi się taką samo determinacją. Pod warunkiem, że Państwo mi w tym 

pomożecie. Jest definicja pojęcia  odpowiedzialności zbiorowej czyli żadnej, musimy w sposób wiadomy 

się zastanowić czy takie rozmowy podejmujemy, bo jeśli tak to w trójkę z burmistrzem Harmacińskim i 

Blankiem, może innymi samorządowcami, możemy zacząć rozmawiać z Różanką, ale musimy się liczyć 

z inna rzeczą – to jest wiadomość niepotwierdzona, ale prawdopodobna, że Susz  mimo to że ma na 

swoim terenie Różankę płaci drożej za śmieci niż my w związku gmin w Rudnie. Więc trzeba się 

zastanowić. Być może po przystąpieniu kilku samorządów do Różanki zmienią stawki, ale tego nie 

wiemy. 
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„Koma” za chwile podpisze umowę na 3 lata i jak to się ma w sensie formalno-prawnym – kto 

poniesie za to karę i kto poniesie konsekwencje. Nie widomo czego oczekuje związek po naszym 

wyjściu, bo też może wystawić rachunek za określone rzeczy. Mamy za małą wiedzę w sensie prawnym 

a musimy działać nie emocjami, tylko w interesie naszych mieszkańców szanując polskie prawo. Ja 

deklaruję,  że będę się tym zajmował krok po kroku . Kisielice działają od lat na zasadzie singla i nie są 

w żadnej strukturze związkowej i wysyłają śmieci do Rudna nie pałac żadnej składki, ale mogą sobie 

pozwolić na taki luksus. U nas jest to za bardzo strategiczne .  

Logiki sprawców wyrzucania butelek do koszy publicznych nie widzę. Są dwie ceny za segregacje i 

bez segregacji. Ja segreguje i jest premia w tej postaci, że za segregację cena jest niższa . Ktoś sobie 

zadaje mnóstwo trudu, kompletuje butelki, ładuje do samochodu i gdzieś je podrzuca.  W takim razie 

musi płacić za śmieci bez segregacji. To dowodzi problemu mentalnego ludzi. Nie mają świadomości 

tego, że są opodatkowani śmieciowo i czy komuś te śmieci podrzuci czy nie, to i tak musi za to zapłacić. 

Jest doskonała lekcja poglądowa tego co się dzieje na ogrodach działkowych, bo ludzie mają 

poczucie krzywdy, że płacą podwójnie w mieszkaniach i na działce.  

Reasumując, jeśli będę od Państwa miał nie formie stanowiska czy uchwały ale przyzwolenia, że 

mamy się zorientować nad zagrożeniami, pułapkami i korzyściami z ewentualnym wyjściem  ze 

związku, jestem na to otwarty. Nie chce działać w samotności pod wpływem emocji i impulsu i w tej 

świadomości z muszę też zobaczyć jak zareagują moi koledzy samorządowcy. Jeszcze jedna sytuacja, 

która powoduje, że nie przepadam za związkiem- mamy problem trawy, która cały czas jest wywożona 

z Iławy do Rudna. Próbuje tam wywalczyć, żeby stworzono nam możliwość magazynowania tej trawy i 

robienia kompostowników na terenie Iławy. To wymaga zmiany przepisów, ale trzeba się tego podjąć 

ale widzę tam wzgardę, że urwałem się z choinki, ale dla mnie wysyłanie ponad 30 km trawy jest 

absurdem. Trawy, która może być zużyta jako kompost. I takich przykładów mam dużo więcej i tak 

samo było z workami, likwidacją gniazd itd. My jesteśmy takimi samymi petentami w sprawie jak każdy 

posiadacz domu jednorodzinnego czy mieszkania w zasobach spółdzielczych. I na tym polega 

ograniczenie naszej wolności śmieciowej. Nie oczekuję żadnego stanowiska tylko skinięcia głowami, 

aby coś z tym robić.  

Radny Tadeusz Lotz powiedział, aby zwrócić uwagę, aby nie uciekł jeden temat, że poza 

postępowaniem pracownika uprzejmie prosił dyrektora o jeszcze jedna sprawę a mianowicie o to, aby 

zastanowił się czy nie jest celowym wprowadzenie pracownikom identyfikatorów.  
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Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że nie umknie,  pamiętała o tym i zamierzała 

powiedzieć o tym na spotkaniu.  

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że jest pewien że temat tej kałuży na Wojska Polskiego nie 

będzie rozwiązany do końca kadencji dlatego, że nie widać tego z okna ratusza, domu burmistrza bo 

burmistrz tam nie jeździ. Tam jeżdżą turyści. Problem jest gdzie indziej, kałuże można przejechać. 

Natomiast jadąc małą prędkością przez te dziury, całą szerokością jezdni plus brak pobocza, kierowcy  

niszczą ogumienie i zawieszenie. Tam trzeba doraźnie zareagować. Cały czas słyszę, że droga jest 

powiatowa, ale z pisma które dostał, paragraf 25 uchwały w sprawie uchwalenia planu 

zagospodarowania mówi, że ustala się obowiązek utrzymani drożności systemu odwadniającego rynnę 

polodowcowa w południowo-zachodniej części miasta, ze względu na ochronę ujęć miejskich . Czyli to 

jest droga powiatowa, ale miasto ma obowiązek pracować przy tym, a kierowców nie interesuje czyja to 

jest droga bo chcą mieć dobrą drogę.  

Ad.10. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, o 

którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął wniosek mieszkańca. 

 

Ad.11. Komunikaty i oświadczenia 

Radny Edward Bojko powiedział, że kontynuuje to co poprzednio o Jeziorku, wie kto pobrał 

deklaracje i prosi o ich zawiezienie do klubu. Tam trzeba wpłacić 5 złotych miesięcznie na wsparcie 

sportu młodzieżowego. Czterysta dzieci uprawia piłkę nożną. Na sesji majowej wręczone zostaną 

legitymacje z rąk prezesa klubu i przewodniczącego. Klub to nie tylko piłka nożna. 

Podziękował Dyrektor ICK za udostępnienie prawie 60 brydżystom sali na czas remontu hali a 

następnie Panu Pawłowskiemu i Bieregowi. 

Radny Wiesław Burdyński podał ceny śmieci: Iława- segregowane 9 , nie segregowane 11, Dobre 

Miasto 12/19. Kisielice 11/14, Malbork 16,50 /25, Susz nie segregowanie 13. Iławie stawki będą 

urealnione do wyższych po wyborach. Wtedy KOMA pójdzie do przodu.  

Burmistrz Miasta Adam Zyliński powiedział, że nie KOMA dyktuje ceny tylko Związek Gmin i 13 

złotych to jest jednak więcej niż w naszym związku i nie ma na razie dyskusji na temat podwyżki. KOMA 

wygrała, ale musi się dostosować do cen w związku. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń do 

końca miesiąca. Poinformował, że sesja majowa odejdzie się 29 maja a czerwcowa prawdopodobnie 19 

czerwca  

  

Ad.12. Zamknięcie obrad  XXXIX Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku obrad              

o godzinie  15.00 zamknął sesję i podziękował za przybycie. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Danuta Drozdowska                                                                           /-/ Wojciech Szymański 

 

 


